
Fiber på Skovhøjen?



Kabel TV

• Der er etableret et kabel-tv netværk hos os i dag

• Dette netværk blev overdraget til TDC i 2015, hvor den også blev opgraderet 
til nyeste standard

• Det indebærer at alle husstande kan få adgang til 1.000mbit på bredbånd af 
valgfri leverandør, samt adgang til TV-signalet



Bredbåndspulje

• Bredbåndspuljen er oprettet for at give markedet et tilskud, så der kan 
komme højhastighedsbredbånd ud til de områder, hvor det ikke er tilfældet i 
dag

• Det har været defineret for de områder, hvor der ikke er højere hastigheder 
tilgængeligt end 10mbit/s på en fast forbindelse

•

• I vores tilfælde vil vi godt kunne søge om støtte hos energistyrelsen, men vi 
vil ikke få den tildelt, da vi allerede har 1.000mbit/s tilgængeligt



Forskel fiber vs kabel-tv

• De to primære forskelle på teknologierne for slutbrugeren er:

• Fiberkunderne skal have tv-bokse til alle fjernsyn eller f.eks. bruge ChromeCast eller 

app

• Hvis du som fiberkunde ønsker et tv-produkt, kræver teknologien også en aktiv 

bredbåndsforbindelse

•

• Der er som sådan ingen plausible fordele ved et fibernetværk for husstande som vores, 

der er dækket af et opgraderet kabel-tv anlæg



Forskel fiber vs kabel-tv

• Leverandører

• Man kan frit vælge mellem bredbåndsleverandører på både det kabel-tv 
netværk, som vi er koblet på, samt på et eventuelt nyt etableret 
fibernetværk

• Typisk er omkostningerne for at etablere og drive fibernetværket højere end 
at drifte et eksisterende kabel-tv netværk

• Dette kan give udslag i de priser, som os beboere kan købe vores bredbånd 
til

• Eksempelvis koster en 1000/100mbit/s fra youSee hos jer kr. 299/mnd. 
Ved fibernetværk koster 1000/200mbit/s fra youSee kr. 349/mnd.



Stabilitet
• Normalt er der ingen forskel i den oplevede stabilitet mellem et fiber- og et 

kabel tv-netværk



Fiberetablering

• Vi har 23.12.22 henvendt os til TDC Net for at tilkendegive vores interesse i 
fiber lokalt. Vi modtog dette svar den 2.1.23:
”I TDC Net har vi en samfundsopgave om at levere højhastighedsbredbånd til 1 mio. adresser indenfor de 
næste 5-7 år. Når vi skal vurdere en sag, ser vi bl.a. på størrelsen af sagen, økonomien og anden lokal 
interesse. Vi projekterer løbende nye områder alt efter interessetilkendegivelser for at sikre vores 
planlægning.

• Vi kan imidlertid ikke lave alle projekter på en gang og aktuelt har vi desværre ikke mulighed for at 
forsyne jeres forening og kan derfor ikke tilbyde jer en aftale.

• Vi vil i stedet opfordre jer til at tilkendegive jeres interesse på www.tdcnet.dk/fiber, så er det muligt, at I 
vil blive en del af vores fremtidige udrulning. Når I er registreret, vil I modtage besked, såfremt vi ruller 
fiber ud i jeres lokalområde”.

• Vi har tilkendegivet interesse 2.1.23 via linket www.tdcnet.dk/fiber

• Husk: den interne kabling ikke kan kobles til en eventuel ny fiber, hvilket 
betyder, at der skal laves nyt indvendig kabling samt stikopsætning



Konklusion
• Vi kan altså ikke få fiber på Skovhøjen i øjeblikket, men vi har tilkendegivet 

vores interesse deri, og holder os således orienteret om muligheden i 
fremtiden

• Når vi modtager svar, vil vi i bestyrelsen tage stilling på ny
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